
1 

 

Protokół Nr 5/2025 
posiedzenia Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego  

             z dnia 20 maja 2025 roku 

 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

 

Pan Marek Kołtun Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie Komisji w dniu 20 maja 

2025 r., które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Kraśniku. Następnie 

powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Stan 4/5 

 

Punkt 2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

1) Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2) Zatwierdzenie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu posiedzenia komisji w dniu 29 kwietnia 2025 r. 

4) Zaopiniowanie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu powiatu 

za 2024 rok. 

5) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sa-

nitarnego Powiatu. 

6) Informacja o realizacji zadań statutowych przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej w Kraśniku za 2024 rok oraz sytuacji finansowej SP ZOZ w Kraśniku za rok 

2024. 

7) Zatwierdzenie sprawozdania finansowego SP ZOZ w Kraśniku za rok 2024 r. 

8) Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Kraśniku w sprawie Zatwierdzenie spra-

wozdania finansowego SP ZOZ w Kraśniku za rok 2024 r. 

9) Sprawy bieżące. 

10) Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poprosił o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś 

sam  - usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego”.  

 

Pani Aneta Chęcińska-Baran odpowiedziała, że jest to takie samo Działanie 8.5 

Środowiskowy Dom Samopomocy ul. Grunwaldzka. 

 

Pan Przewodniczący Komisji odpowiedział, że jest ona tożsama do drugiej jednostki. 

 



2 

Pani Aneta Chęcińska-Baran wyjaśniła, że nazwa jest taka sama, jednak pisze się ją oddzielnie. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poprosił o przyjęcie zmienionego porządku obrad Komisji. 

Zapytał czy ktoś z państwa radnych ma uwagi. Poinformował, że w punkcie 9 znalazłoby się 

wprowadzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do 

uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam – usługi społeczne na terenie powiatu 

kraśnickiego”. Dodał, że sprawy bieżące znajdą się w punkcie 10, a zamknięcie posiedzenia 

komisji w punkcie 11.  

 

Uwag nie było. 

 

Zapytał kto jest za przyjęciem porządku obrad.   

 

Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego jednogłośnie 

zatwierdziła nowy porządek posiedzenia w dniu 20 maja 2025 r. 

 

Punkt 3. Przyjęcie protokołu posiedzenia komisji w dniu 29 kwietnia 2025 r. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół udostępniony został w systemie 

eSesja jak również był dostępny w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do treści protokołu. 

Uwag nie było. Pan Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za przyjęciem protokołu 

posiedzenia w dniu 29 kwietnia 2025 r. bez odczytywania. 

 

Pan Radny Karol Rychlewski poinformował, że w protokole brakuje nazwisk przy 

wypowiedziach. Dodał, że jest to omyłka pisarska.  

 

Pan Przewodniczący Komisji poprosił, aby zwrócić na to uwagę. Zaproponował przyjąć 

protokół bez odczytywania. Zapytał kto jest za przyjęciem protokołu bez odczytywania.  

 

Komisja jednogłośnie, 3 glosami za,  przyjęła protokół posiedzenia w dniu 29 kwietnia 

2025 r.  

Nieobecny Pan Wiceprzewodniczący Andrzej Rolla i Pani Radna Agnieszka Lenart. 

 

Punkt 4. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za 2024 rok.  

 

Pan Przewodniczący Komisji oddał głos Pani Skarbnik Iwonie Szymańskiej oraz poprosił  

o przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 

2024 r. 

Pani Skarbnik Iwona Szymańska poinformowała, że dochody za rok 2024 zostały wykonane 

w wysokości 200.361.637,40 zł, - 98,92% planów w tym dochody bieżące były wykonane  

w wysokości 99,54% i dochody inwestycyjne 93,91 % planów. Wydatki wykonane zostały  

w wysokości 196.297.985,90 zł – 92,92% planów i wydatki bieżące wykonane zostały w 93,11 % 

oraz wydatki majątkowe 91,88%. Za poprzedni rok wyszła nadwyżka w wysokości  
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4.063.651,50 zł, dodatkowo przychody zostały wykonane w wysokości 27.742.299,00 zł i były 

to głównie przychody z wolnych środków i z niewykorzystanych środków na rachunku 

bankowym. Spłata pożyczki za szpital to 5.000.000,00 zł. Rozchody były wykonane  

w wysokości 7.295.895,92 zł, spłata kredytów na rok 2024 oraz pożyczka udzielona dla szpitala 

w wysokości 5.000.000,00 zł. Poinformowała, że jeśli chodzi o Komisję Zdrowia, Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego otrzymali środki na funkcjonowanie DPS-ów z 

Urzędu Wojewódzkiego w wysokości 2.464.000,00 zł na bieżące funkcjonowanie oraz środki 

na dofinansowanie wynagrodzeń pracowników Domów Pomocy Społecznej, PCPR i jednostek 

pozostałych taki jak placówek opiekuńczo-wychowawczych. Dodała, że otrzymali środki na 

funkcjonowanie Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w wysokości ponad 8.000.000,00 zł, na 

funkcjonowanie Urzędu Pracy 696.425,00 zł, z gmin na program nowotworów u dzieci kwota 

14.260,00 zł. Wydatki na zdrowie wyniosły 1.279.121,32 zł. Największym kosztem była 

dotacja dla szpitala na przebudowę pomieszczeń  na 3 piętrze w budynku głównym szpitala i 

była to kwota 1.203.000,00 zł, dodatkowo na pozostałe zadania dotyczące promocji zdrowia 

kwota 90.381,32 zł – był to koszt programu nowotworów u dzieci, bezpłatne badania 

profilaktyczne, konkursy i inne tego typu działania. Na pomoc społeczną i politykę społeczną 

została wydatkowana kwota 42.836.029,82 zł. Największym kosztem była kwota utrzymania 

DPS-ów – ponad 28.000.000,00 zł, są to również środki pozyskane od pensjonariuszy jak i 

gmin jeżeli ktoś np. nie płaci za pobyt w DPS-ach, Dodała, że na utrzymanie ŚDŚ-ów 

wydatkowa kwota to ponad 4.000.000,00 zł, Urząd Pracy – ponad 5.000.000,00 zł oraz dotacje 

dla SOS Wioski Dziecięce – ponad 3.000.000,00 zł. Poinformowała, ze jeśli chodzi o 

inwestycje dotyczące zdrowia polityki społecznej były to inwestycje w DPS w Popkowicach – 

modernizacja DPS Popkowice i jest to kwota 661.747.59 zł, modernizacja instalacji 

przeciwpożarowej w DPS-ie w Gościeradowie – 155.841,00 zł oraz wspomniała, że był 

kupiony samochód do przewozu wychowanków w placówce opiekuńczej nr 1 i nr 2 za kwotę 

95.700,00 zł. Dodała, że jeśli chodzi o sprawozdanie finansowe – bilanse rachunek zysków i 

strat, zestawienie zmian funduszu to wynika z nich, że środki pieniężne na koniec roku 2024 

jest to kwota 35.088.791,95 zł. Z tytułu kredytów do spłaty jest 12.857.736,52 zł oraz 

poręczenie dla szpitala na koniec 2024 roku jest to kwota 7.592.261,87 zł, z zobowiązań z 

bilansów jednostek na koniec 2024 roku zobowiązania wynoszą 19.262.331,01 zł – są to 

głównie zobowiązania z tytułu 13-stek, Fundusz Świadczeń Socjalnych oraz sumy depozytowe.  

Pan Przewodniczy Komisji otworzył dyskusję i poinformował, że materiały były dostępne na 

eSesji w pełni, a Pani Skarbnik przybliżyła je skrótowo dla Komisji. 

 

Brak głosów w dyskusji.  

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał kto z członków Komisji jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 

2024 rok. 

 

Komisja 2 głosami za i 1 wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie 

finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu na 2024 rok. 

 

Punkt 5. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu. 
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Pan Przewodniczący Komisji poprosił Panią Inspektor Joannę Sarzyńską o przedstawienie 

informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego powiatu na 2024 rok. 

 

Pani Inspektor Joanna Sarzyńska poinformowała, że przedstawi informacje za rok 2024 z 

podziałem na poszczególne komórki. Jeśli chodzi o sekcje nadzoru przeciw 

epidemiologicznego to liczba obiektów pod nadzorem w 2024 roku oszacowali na 199, w tym 

wykonujących stacjonarne i całodobowe świadczenia zdrowotne – 3, ambulatoryjne 

świadczenia zdrowotne – 88, praktyki zawodowe indywidualne i grupowe prowadzące 

działalność leczniczą – 108. Znajdowało się pod ich nadzorem 29 punktów szczepień, 

przeprowadzono 226 kontroli, wydano ogółem 13 decyzji administracyjnych, w tym 4 

merytoryczne, 5 płatniczych i 4 przedłużające. Poinformowała, że stwierdzono 

nieprawidłowości w 5 przypadkach, w 4 skutkowało to wszczęciem postępowań, a w 1 

nieprawidłowości zostały usunięte jeszcze przed wszczęciem postepowania. Jeżeli chodzi o 

przekrój chorób zakaźnych na terenie naszego powiatu: grypa – 459, covid – 856, borelioza – 

131, kleszczowe zapalenia mózgu – 2, choroby przenoszone droga płciową – 4, ospa wietrzna 

– 479, świnka – 1,  błonice – 104, krztusiec – 25, WZW A – 3, WZW B – 4, WZW C – 10, 

salmonelloza – 15, wirusowe zapalenia jelitowe – 254, gruźlica – 10, w tym 8 postać płucna, 1 

przypadek zachorowania przed ukończeniem 18 roku życia. Stwierdzono 113 pogryzień przez 

zwierzęta, w związku z tym 11 osób musiało przyjąć po zaleceniu lekarskim szczepienie. Jeżeli 

chodzi o sekcję żywienia to pod nadzorem znajdowały się 5.102 obiekty, w tym 681 obiektów 

obrotu żywnością, 186 – żywienie zbiorowe, 4.227 – zakładów produkcji żywności w tym 

producentów pierwotnych. Nieprawidłowości stwierdzono w 203 zakładach nałożono 47  

mandaty karne na kwotę 6.600,00 zł oraz wydano 63 decyzje administracyjne, wysłano 2 

wnioski o ukaranie do Lubelskiego Państwowego Wojewódzkiego  Inspektora Sanitarnego. 

Wydano 203 decyzji opłatowych na łączną kwotę 28.007,00 zł. Poinformowała, że kolejną 

sekcją była higiena pracy: znajdowało się pod nadzorem w 2024 roku 422 zakłady, 

przeprowadzono 256 kontroli, w 61 zakładach stwierdzono nieprawidłowy stan sanitarno-

techniczny pomieszczeń: brak pomiarów, uchybienia w zakresie czynników rakotwórczych, w 

12 sklepach sprzedających substancje i mieszaniny chemiczne stwierdzono głównie brak kart 

charakterystyki do wglądu, wydano 71 decyzji administracyjnych, w 5 przypadkach decyzje 

przedłużające, 4 umarzające, 3 upomnienia, 71 decyzji opłatowych na kwotę niespełna 

16.000,00 zł. W 2024 roku wpłynęło 9 zgłoszeń podejrzeń chorób zawodowych, wydano 2 

decyzje o potwierdzeniu choroby zawodowej, dotyczyły one boreliozy u rolników oraz 1 

decyzję z powodu braku podstaw do stwierdzenia choroby zawodowej: zespół cieśni w obrębie 

nadgarstka. Dodała, że jeśli chodzi o środki zastępcze to nie stwierdzono wprowadzania do 

obrotu tychże środków, nie stwierdzono zatruć. Było 1 podejrzenie nielegalnego wprowadzenia, 

jednak kontrola tego nie potwierdziła. Jeżeli chodzi o azbest to posiadamy na terenie powiatu 

jednego przedsiębiorcę – przeprowadzono u niego 1 kontrolę i nie stwierdzono 

nieprawidłowości. W Sekcja Higieny Dzieci i Młodzieży przeprowadzono 222 kontrole 

placówek, rozbudowano strukturę 3 szkół oraz 1 przedszkole zostało przeniesione do budynku 

po generalnym remoncie. Wydano 14 decyzji merytorycznych oraz 19 decyzji płatniczych na 

kwotę 5.400,00 zł. Dokonywano ocen dostosowania mebli szkolnych: stolików, krzeseł do 

wymagań ergonomii, oceniano wagę tornistrów szkolnych. Dodatkowo jeśli chodzi o 

wypoczynek dzieci i młodzieży w okresie ferii zimowych i podczas wypoczynku letniego 

również przeprowadzono takie kontrole, m.in. takie kontrole odbyły się podczas wypoczynku 



5 

zimowego – 8, podczas wypoczynku letniego – 13 – nieprawidłowości nie stwierdzono. Nie 

stwierdzono tzw. dzikich miejsc wypoczynku – nierejestrowanych, niezgłoszonych do 

odpowiednich służb. Poinformowała, że jeżeli chodzi o Higienę Komunalną to znajdowało się 

351 obiektów, przeprowadzono 435 kontroli, wydano 108 decyzji administracyjnych, 80 - na 

ekshumacje zwłok, 31 - na urządzenia wodociągowe, 12 - na obiekty użyteczności publicznej 

oraz 6 decyzji przedłużających wykonania zaleceń. Wystawiono 64 decyzje opłatowe na kwotę 

ponad 18.000,00 zł, w tym 29 za stwierdzone nieprawidłowości w obiektach użyteczności 

publicznej i 35 na urządzenia wodociągowe. Wydano 300 ocen jakości wody, 11 – obszarowych. 

Dodała, że jeśli chodzi o zapobiegawczy nadzór sanitarny to przeprowadzono 12 kontroli w 

trybie art. 56 Prawo Budowlane – wydano 12 pozytywnych opinii, 1 kontrolę inną niż w trybie 

art. 56, która dotyczyła Publicznego Przedszkola Terapeutycznego, zajęto 32 stanowiska w 

myśl art. 56 ust. 2 Prawo Budowlane, dodatkowo wydano 2 decyzje opłatowe. Uzgodnienia, 

dokumentacje projektowe – 13, w związku z art. 56 – 2 dotyczące obiektów skontrolowanych 

jeszcze w grudniu 2023 roku oraz 1 decyzję inną niż w trybie art. 56 – dotyczyła ona 

Przedszkola Terapeutycznego czyli łącznie 16 decyzji opłatowych na kwotę niespełna 8.000,00  

zł. Poinformowała, że jeśli chodzi o Sekcję Oświatę Zdrowotną i Promocji Zdrowia to w 

ramach działalności realizowane zadania wynikające m.in. z Krajowego Programu 

Ograniczania Zdrowotnych Następstw Palenia Tytoniu w Polsce prowadzono edukację 

antytytoniową dzieci, rodziców m.in. w ramach programu pod nazwą „Czyste powietrze wokół 

nas”. Ponadto w ramach programu antytytoniowego „Bieg po zdrowie” kontynuowano 

edukację młodzieży w szkołach ponadpodstawowych, w ramach profilaktycznego programu w 

zakresie przeciwdziałaniu uzależnienia od alkoholu, tytoniu i innych środków 

psychoaktywnych. Dodatkowo realizowano kampanie antytytoniową Światowego Dnia Bez 

Papierosa, Światowego Dnia Rzucania Palenia. Poinformowała, że dnia 4 czerwca z Państwem 

m.in. w tych ramach rajd rowerowy „Uciekaj przed nałogiem”. Wprowadzono systematyczny 

monitoring w zakresie przestrzegania zapisów ustawy o ochronie zdrowia przed następstwami 

używania tytoniu, wyrobów tytoniowych w obiektach nadzorowanych przez PPIS Kraśnik. 

Realizowano zadania w zakresie kształtowania postaw zachowań młodzieży szkół 

podstawowych dotyczących zbilansowanej diety, aktywności fizycznej w oparciu o założenia 

programu „Trzymaj formę”. Przytoczyła kampanię edukacyjno-informacyjną: „Światowy 

Dzień Zdrowia”, „Europejski Tydzień Szczepień”, „Europejski Dzień Wiedzy o antybiotykach”, 

„Zdrowy i bezpieczny wypoczynek letni i zimowy”, „Zapobiegania używania środków 

zastępczych” tj.: dopalaczy, profilaktyka chorób zakaźnych, chorób od kleszczowych, 

zapobieganie zatruciom pokarmowym, grzybowym. Prowadzono prelekcję m.in. dotyczącą 

higieny osobistej, profilaktyki wszawicy i cyberuzależnień. 

 

Pan Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Poinformował, że jest zaskoczony brakiem badań wykrycia zachorowania na wirusa HIV, bo z 

tego co się dowiedział to jest kładziony coraz to większy nacisk na diagnostykę w tym kierunku 

- czyli jakiś problem jest. Dodał, że myśli, że największy problem jest w badaniach w tym 

kierunku, że się ich nie robi. Wszystko wskazuje na to, że ta choroba jest w społeczeństwie. 

Dodał, że ma jeszcze jedną uwagę dotyczącą stanu wody w jego gminie, gdzie tylko ok 40% 

mieszkańców ma zaopatrzenie w wodę wodociągową i że rzuciło mu się w oczy błędny adres 

jeśli chodzi o Zakład „ZOZ Twój Lekarz” – z siedzibę w Gościeradowie Ukazowym 57. 

 

Pan Radny Karol Rychlewski zapytał jak trafili tam na kontrolę.   
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Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że ujęcie wody jest dobrze określone natomiast 

siedziba tylko.  

 

Pan Radny Krzysztof Wojtaszek zapytał czy wszystkie ujęcia wody z których realizowane jest 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie powiatu podlegają monitoringowi i czy są badane 

oraz czy jest to robione wybiórczo.  

 

Pani Inspektor Joanna Sarzyńska odpowiedziała, że tak. Poinformowała, że są w dwojaki 

sposób badane: raz z nadzoru pobierane są próbki wody do badania. Administratorzy 

wodociągów są zobligowani już na początku roku do planów poboru prób, do własnego 

pobierania wody i każdy taka ocena, każdy wynik badania wody z wodociągu jest niezwłocznie 

przesyłany. Jeżeli pojawią się nieprawidłowe badania są wdrażane działania do tego.  

 

Pan Przewodniczący Komisji podziękował za całość pracy, za wszystkie konkursy. Dodał, że 

duża część jest organizowana wspólnie ze Starostwem Powiatowym. Podziękował za 

uczestnictwo w rajdach. Podziękował Pani Inspektor Joannie Sarzyńskiej za całość współpracy. 

Zapytał czy są jakieś pytania. 

 

Brak pytań w dyskusji.  

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że Informacja Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu została przez 

Komisję przyjęta. 

 

Punkt   6. Informacja o realizacji zadań statutowych przez Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Kraśniku za 2024 rok oraz sytuacji finansowej SP ZOZ w Kraśniku 

za rok 2024.   

 

Pani Dyrektor Szpitala Maria Słota poinformowała, że dostarczyła bardzo szczegółowe 

materiały, cale sprawozdanie finansowe, które było zaudytowane przez biuro audytorskie – Pan 

Wojciech Sadowski. Było to sprawozdanie niezależnego biegłego, które jest opracowywane na 

podstawie wszystkich dokumentów przedstawionych przez szpital. Dodała, że jest to dla 

szpitala jak Najwyższa Izba Kontroli. Istotne jest, że biegły rewident stwierdził, że 

sprawozdanie zostało przeprowadzone zgodnie co do formy i treści z obowiązującymi przez 

zakład przepisami prawa oraz statutem – nie ma żadnych niezgodności oraz zostało 

sporządzone na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg rachunkowych, zgodnie z 

przepisami o rachunkowości i przedstawia rzetelny i jasny obraz sytuacji majątkowej szpitala. 

Dla szpitala istotne jest to, że zakład pomimo tego, iż nie jest jednostką jako instytucja 

publiczna ochrony zdrowia nie jest nastawiony na zysk jednakże rok 2024 zakończony został 

dodatnim wynikiem finansowym. Wskazuje to wyłącznie na to, że szpital odzyskuje płynność 

finansową. Poinformowała, że jako szpital stają się wypłacalni dla kontrahentów. Płacą 

regularnie wynagrodzenia i maja środki na pokrycie zobowiązań. Nie generują w ten sposób 

kosztów w postaci odsetek, które musieliby płacić, które do tej pory były płacone kontrahentom. 

Istotną sprawą jest to, że zadania statutowe są realizowane w 2024 roku w ponad 100%, na 113% 

były zrealizowane zadania umów ryczałtowych, ponad 112% w umowach poza ryczałtowych. 
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Dodała, że jest to dla szpitala bardzo duży sukces i ma nadzieje, że będzie zauważony ogrom 

pracy włożony przez cały zespół - dodatni wynik finansowy, który został osiągnięty i był 

wypracowany przez ostatnie 2 lata. Wspomniała, że w 2022 roku był ujemny wynik ponad 

20.000.000,00 zł, następnie program naprawczy, reorganizacja szpitala i działań, które 

prowadziły do tego żeby zwiększyć przychód bo jest to kluczowe. Szpital zwiększył przychód 

poprzez to, że w 2023 roku umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia były wykonane w 116%, 

dzięki czemu zgodnie z przepisami Narodowy Fundusz Zdrowia zwiększył kontrakt o 

odpowiedni procent co skutkowało tym, że w 2024 roku była możliwość wypracowania 

większego przychodu i to się stało. W ciągu 2 lat przychód zakładu wzrósł o ok. 46%, 

dodatkowo dochodziły do tego programy ministerialne, które m.in. „Dobry posiłek”, co też 

generuje przychód dla szpitala oscylujący w granicach 1.200.000-1.500.000 zł rocznie i jest 

uzależniony od ilości pacjentów na oddziale. Nie wszystkie oddziały są objęte tym programem 

i są to szczegółowe wytyczne Ministerstwa Zdrowia - jest to wzrost przychodu i znaczny 

zastrzyk gotówki. W związku z tym, że szpital wypracował taki wynik finansowy skutkuje to 

tym, że dziś mogą ubiegać się o renegocjację z bankami różnego rodzaju umów. Starają się  

o przekształcenie pożyczki długoterminowej – żeby nie obsługiwała szpitala firma Zimens, 

instytucja finansująca pożyczki tylko żeby pożyczkę - koszty przejął bank, z którym 

współpracują, który realizuje od wielu lat konta bankowe szpitala. Wspomniała o spadku 

oprocentowania, który widać na rynkach. Dodała, że ma nadzieję, że dzięki temu, że zakład 

odzyskał płynność finansową zaczyna być partnerem do rozmów. Odbije się to też na tym, że 

szpital będzie mógł przenieść tą pożyczkę z instytucji finansowej Zimensa do PKO BP. Bardzo 

istotnym w realizacji zadań statutowych jest to, że szpital w 2024 roku zakończył kilka 

inwestycji, m.in. zakończenie realizacji pierwszego etapu inwestycji związanej z przebudową 

trzeciego piętra w szpitalu, gdzie część pomieszczeń została wykorzystana na gabinety 

diagnostyczne, gabinety lekarskie. Dodatkowo jedno większe pomieszczenie zostało 

zagospodarowane na kaplicę, która co jest istotne dla szpitala, cieszy się dużym 

zainteresowaniem pacjentów, którzy z tego miejsca korzystają. Poinformowała, że szczegółowe 

dane dotyczące realizacji inwestycji zostały przekazane w sprawozdaniu z wykonania planu 

zadań inwestycyjnych. Dodała, że jeśli są jakieś pytania to chętnie na nie odpowie. 

 

Pan Przewodniczący Komisji podziękował. 

Następnie otworzył dyskusję.  

 

Pan Radny Karol Rychlewski zapytał, jaki był koszt sprawozdania niezależnego eksperta 

audytora.  

 

Pani Dyrektor Maria Słota odpowiedziała, że koszt był omawiany bardzo szczegółowo na 

Sesji Rady Powiatu, która odbyła się w marcu lub kwietniu. Jest to umowa podpisana na dwa 

lata, na podstawie zapytania ofertowego. Była ona przedstawiana bardzo szczegółowo - 

wszystkie oferty, które dostali. Poinformowała, że jest to na podstawie przepisów ustawy  

o finansach, o rachunkowości, jednak nie pamięta szczegółów.  

 

Pan Radny Karol Rychlewski podziękował.  

 

Pan Przewodniczący Komisji dodał, że była to najlepsza oferta, która wpłynęła i spełniała 

warunki. 
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Pani Dyrektor Maria Słota poinformowała, że była to najlepsza oferta, z tych 6 lub 7 ofert 

Były one bardzo wysokie, jedna była odrzucona ze względu na to, że nie spełniła wymogów 

formalnych ponieważ biegły, który złożył tą ofertę, nie był wpisany na krajowa listę biegłych. 

Dodała, że różnica pomiędzy ofertami wynosiła 1000-1500 zł, gdzie różnica pomiędzy innymi 

ofertami wynosiła kilkadziesiąt tysięcy złotych.   

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Pan Przewodniczący Komisji poinformował, że Informacja o realizacji zadań statutowych 

przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kraśniku za 2024 rok oraz 

sytuacji finansowej SP ZOZ w Kraśniku za rok 2024 została przyjęta przez Komisję.  

 

Punkt 7. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego SP ZOZ w Kraśniku za rok 2024.  

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał czy jest coś jeszcze do dodania. 

  

Pan Piotr Krawiec Zastępca Dyrektora SP ZOZ w Kraśniku poinformował, że zebrał dane  

o wyniku finansowym z Lubartowa, z Lublina oraz że posiada dane za 2022, 2023 i 2024 rok. 

W Kraśniku w 2022 roku było 20.000.000,00 zł straty, w 2023 roku było 2.000.000,00 zł straty, 

a w 2024 roku jest 8.000.000,00 zł zysku. Dodał, że w Lubartowie w 2022 roku strata wynosiła 

24.300.000,00 zł, w 2023 roku było prawie 30.000.000,00 zł straty – nie narastające, a kolejne, 

w 2024 roku kolejne 35.000.000,00 zł straty. Wspomniał o Puławach, który jest wzorcowym 

szpitalem, najlepiej zarządzanym w województwie przez ten okres czasu i był tam dodatni 

wynik finansowy. W 2022 roku było tam 3.500.000,00 zł straty – tym bardziej, że jest tam 

większy kontrakt, w 2023 roku było prawie 13.000.000,00 zł zysku, a w 2024 roku jest 

11.000.000,00 zł zysku. Dodał, że jego zdaniem nasz szpital jest najlepiej zarządzanym 

szpitalem w Województwie Lubelskiem patrząc na te dane tych trzech szpitali. Wspomniał, że 

szpital w 2022 roku startował z tego samego punktu co szpital w Lubartowie. Szpital w 

Lubartowie w tej chwili się zamyka, lekarze uciekają ze szpitala jak również pielęgniarki 

uciekają bo nie maja płaconych pensji od pół roku, gdzie w szpitalu w Kraśniku pensje są 

płacone na bieżąco, a wręcz udało się zrobić coś czego nie udało się przez ostanie 20 lat czyli 

przyspieszyć płatności kontraktowe, co za tym idzie zaczyna przybywać lekarzy na nocnej i 

świątecznej zmianie na oddziale zewnętrznym. Dodał, że to dzięki zasłudze Pani Dyrektor 

Marii Słoty. 

 

Pani Dyrektor Maria Słota podziękowała Panu Dyrektorowi. Dodała, że nie jest to tylko jej 

praca - jest to wspólna praca oraz praca zespołu i była to bardzo ciężka praca i że bardzo często 

nie było pomocy ze strony starostwa. Wspomniała, że wie o tym, że sytuacja na rynku jest 

bardzo trudna i łatwiej nie będzie. Zamykają się przychodnie, lekarze będą chcieli pracować na 

swoich prywatnych działalnościach, w poradniach prywatnych ponieważ tam nie trzeba 

sprawozdawczości, nie trzeba się tam borykać z kontrolami, nie trzeba tam być na każde 

wezwanie NFZ-u jak w podmiotach publicznych. Co więcej zmienia się finansowanie 

ambulatoryjnej opieki specjalistycznej. Będą premiowane wizyty pierwszorazowe, a jeżeli 

szpital nie osiągnie odpowiedniego wskaźnika to będzie płacone 75%, czyli jeżeli lekarz będzie 
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musiał bardzo dużo wypracować – przyjąć dużą ilość pacjentów żeby zrobić wszystkie 

procedury, sprawozdać te procedury i zostać rozliczonym, osiągnąć jakąś kwotę, która będzie 

pomniejszona o pierwszy raz. Ma wejść perspektywa, że co dwa lata mają być skierowania, 

czyli czy pacjenci będą chcieli chodzić. Łatwiej jest mijać całą tą ścieżkę, pójść prywatnie i 

zapłacić 300 zł, jak również lekarzowi jest łatwiej. Poinformowała, że jest problem z poradnią 

gastro-endokrynologiczną – Pani Doktor zrezygnowała ze względów zdrowotnych. Dodała, że 

był zarzut dlaczego szpital nie robił nic, nie szukał nic w tym kierunku. Dzięki szpitalowi 

poradnia trwała rok dłużej. Pani Doktor nie chciała dalej pracować ze względu na to, że pacjenci 

są bardzo roszczeniowi, kłócą się, potrafią wnieść o 20.000,00 zł kompensaty. Lekarze jeśli nie 

muszą to nie chcą wysłuchiwać tego wszystkiego. Wspomniała, że może tylko grzecznie prosić, 

może zaoferować dobre warunki pracy, dobre warunki wynagrodzenia może wynegocjować z 

lekarzem ale ona nie może nikogo zmusić do pracy. Poradni gastro-endokrynologicznych jest 

bardzo mało w Kraśniku, natomiast jest bardzo dużo gabinetów prywatnych. Dodała, że 

rozmawiała z Panem Starostą, który rozmawiał bezpośrednio z mieszkanką Kraśnika – Panią 

Doktor, która jest ordynatorem na Alejach Kraśnickich, prosili żeby pomogła, natomiast Pani 

Doktor powiedziała wprost, że nie ma takiej możliwości, że nie ma ludzi do pracy. Wspomniała 

o tym co się stało w szpitalu w Janowie Lubelskim – że Radzyń podkupił lekarzy chirurgów, 

płacąc im kolosalne pieniądze. To co niestety zrobiła Pani Dyrektor z Janowa Lubelskiego, 

gdzie szpital w Kraśniku zabezpieczył ją rękojmą zabezpieczenia pracy SOR-u na miesiąc maj, 

a ona zamknęła chirurgię. Pani Dyrektor Szpitala w Janowie Lubelskim stojąc pod ścianą 

dzwoniła po lekarzy ze szpitala w Kraśniku, proponowała im dużo wyższe stawki. Lekarze ze 

szpitala w Kraśniku okazali się lojalni i nie poszli do pracy do szpitala w Janowie Lubelskim. 

Poinformowała, że w szpitalu w Janowie Lubelskim na SOR-ze jest ¼ przyjęć pacjentów mniej 

niż w szpitalu w szpitalu w Kraśniku. Dodała, że jeśli będą pytania to postara się odpowiedzieć.  

 

Pan Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawione informacje. 

 

Odniósł się do informacji przedstawionych przez Panią Marię Słotę. Dodał, że zarządzanie 

naszym szpitalem jest sprawą kluczową i to, że trafiliśmy na Panią Dyrektor i że przy wyborach 

samorządowych ominęły nas zawirowania polityczne, których nie ominęły Lubartowa w 

związku z zmianami we władzach odbiło się to na zarządzaniu i wyborze. Poinformował, że z 

zarządzania jest ogólne zadowolenie. Podziękował za całą pracę, która jest wykonywana. Dodał, 

że jest to co prawda zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2024 i że miał pytanie 

dotyczące podwyżek, które Pani Dyrektor rozwinęła, bo były różne głosy, że może będzie to w 

jakiś sposób odroczone lub zmienione a wygląda na to, że nie. Dodał również, że zaczekamy 

na koniec czerwca i rzeczy które są planowane dopiero zostaną wprowadzone i od lat 

balansowanie – jak zrobić żeby POZ popracował i AOS popracował za jedne pieniądze, żeby 

była możliwość wykluczenia opłaty dla POZ-u jak pacjent trafi do specjalisty i w odwrotną 

stronę. Często się to w jakiś sposób nakłada, nie ma stałego planu przy programie „Moje 

zdrowie”, który jest szumnie zapowiadany.  

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

sprawozdania finansowego SP ZOZ w Kraśniku za rok 2024: 

 

3 głosy „za”, 

1 głos „wstrzymuje się”. 
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Brak głosów „przeciw”. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe SP ZOZ w Kraśniku za rok 

2024. 

 

Punkt 8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Kraśniku w sprawie 

Zatwierdzenia sprawozdania finansowego SP ZOZ w Kraśniku za rok 2024. 

 

Pani Katarzyna Michalczewska Kierownik Wydziału Spraw Społecznych poinformowała, 

ze zgodnie z ustawa o rachunkowości roczne sprawozdanie SP ZOZ podlega zatwierdzeniu 

przez organ zatwierdzający nie później niż 6 miesięcy od dnia bilansowego tj. dnia 20 czerwca 

2025 roku. Organem zatwierdzającym sprawozdanie finansowe SP ZOZ jest Rada Powiatu  

w Kraśniku w związku z powyższym tak jak jest w projekcie uchwały i o czym wspomniała 

Pani Dyrektor Maria Słota jest ona sprawdzona przez biegłego rewidenda, jest opinia dołączona 

do uzasadnienia i mająco powyższe poprosiła o pozytywne zaopiniowanie tego projektu 

uchwały.  

 

Pan Przewodniczący Komisji podziękował.  

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały Rady Powiatu w Kraśniku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

SP ZOZ w Kraśniku za rok 2024. 

 

3 glosy „za”, 1 głos „wstrzymuje się”. 

 

Punkt 9. Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu Samopomocy w Kraśniku, Al. 

Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie jesteś sam  - usługi społeczne na 

terenie powiatu kraśnickiego”. 

 

Pan Przewodniczący Komisji oddał głos Pani Anecie Chęcińskiej-Baran Dyrektor ŚDS i 

poprosił o przedstawienie ww. projektu uchwały. 

 

Pani Aneta Chęcińska-Baran Dyrektor ŚDS typu C,D w Kraśniku poprosiła o wyrażenie 

zgody na przystąpienie Powiatu Kraśnickiego wraz ze Środowiskowym Domem Samopomocy 

w Kraśniku, Al. Niepodległości 23, gdzie będzie realizowany jako ŚDS projekt pt.: „Nie jesteś 

sam – usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego” w ramach działania 8.5 usługi 

społeczne w ramach programów Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027, priorytetu 

8, zwiększenie spójności społecznej. Projekt będzie skierowany do opiekunów faktycznych, 

nieformalnych osób potrzebujących wsparcia w codziennym funkcjonowaniu tj. opiece 

wytchnieniowej – poradnictwo kształcenia potrzebne do opieki. Objęli grupą docelową osoby 

będące opiekunami faktycznymi, nie formalnymi, osób potrzebujących wsparcia w codziennym 

funkcjonowaniu. Opieka dla opiekunów faktycznych osób z niepełnosprawnościami lub 

chorobami wieku starczego, borykającymi się z brakiem wsparcia ze strony rodzin i środowiska, 

problemami finansowymi, psychicznymi, gdzie pojawia się stres i wypalenie tzw. opiekuńcze 

tj, wyczerpanie fizyczne spowodowane długoletnią opieką, mający największe trudności  
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w uzyskaniu czasowego zastępstwa w sprawowanej opiece i zakładają różnego rodzaju 

kompleksowe działania odpowiadające na potrzeby w zakresie wsparcia opiekunów 

faktycznych. Dodała, że myślą o czasowym zastępstwie w formie opieki wytchnieniowej  

w miejscu zamieszkania – wsparcie dzienne, działaniami doradczymi, pomoc psychologiczna  

i prawna, działaniami szkoleniowymi, warsztatami edukacyjnymi mającymi na celu odciążenie 

ich od sprawowanej, nieprzerwanej całodobowej opieki oraz doskonalenie wiedzy  

i umiejętności gwarantujących efektywna opiekę, a tym samym podnoszącą jakość życia 

opiekunów faktycznych i ich podopiecznych.  

 

Pan Przewodniczący Komisji dodał, że jest 5% po stronie Starostwa. 

 

Pan Radny Andrzej Rolla zapytał dla ilu osób jest planowana jest opieka. 

 

Pani  Dyrektor odpowiedziała, że planowane jest na 11 osób, dla  8 kobiet i 3 mężczyzn.  

 

Pan Wiceprzewodniczący Andrzej Rolla zapytał czy są to podopieczni z ŚDS-u w Kraśniku. 

 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że tak. 

 

Pan Przewodniczący Komisji zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem ww. 

uchwały.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Kraśnickiego/Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Kraśniku, Al. Niepodległości 23 do uczestnictwa w projekcie pt.: „Nie 

jesteś sam  - usługi społeczne na terenie powiatu kraśnickiego”. 

 

Punkt 10. Sprawy bieżące. 

 

Pan Przewodniczący Komisji podziękował. Zapytał czy są jeszcze jakieś uwagi. 

 

Uwag nie było. 

 

Punkt 11. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie 

Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Publicznego w dniu 20 maja 2025 r. 

 

Protokołowała                                                                                Przewodniczący Komisji 

 Anna Czajka                                                         Marek Kołtun 

 


